
Zápis ze zasedání Akademického senátu 1. LF UK dne 16. 12. 2024 

Přítomni: viz prezenční listina 

Omluveni: doc. MUDr. M. Anders, Ph.D., doc. MUDr. K. Rusinová, Ph.D., A. L. Arnold 

Neomluveni: prof. MUDr. P. Pafko, DrSc., W. Lytle, MUDr. O. Raška, Ph.D. 

Hosté: prof. MUDr. M. Vokurka, CSc., Ing. T. Fussgänger, MUDr. Simona Arientová, 
Ph.D., prof. MUDr. A. Burgetová, Ph.D., MBA, MUDr. M. Vejražka, Ph.D. 

Jednání senátu bylo svoláno a vedeno prezenčně. 

Předsedkyně Akademického senátu 1. LF UK zahájila zasedání v 16:05 hodin a přivítala 
přítomné. 

1. Určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu AS 1. LF UK, čl. 6, bod 4 

M. Koziar Vašáková vyzvala přítomné, aby se přihlásili do role ověřovatelů zápisu. Přihlásili 
se doc. MUDr. J. Živný, Ph.D. a M. Škandera. 

AS 1. LF UK schvaluje ověřovatele zápisu 

23: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

2. Schválení programu zasedání 

M. Koziar Vašáková seznámila přítomné s plánovaným programem zasedání (členové AS 
byli seznámeni předem s podkladovými materiály). Program zasedání v níže uvedeném 
znění byl jednomyslně schválen. 

1. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu 
AS 1. LF UK, čl. 6, bod 4 (1 min) 

2. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Schválení programu zasedání (1 min) 

3. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (20 min) 

4. A. Rashovska – Informace z posledního jednání AS UK (5 min) 

5. prof. MUDr. A. Burgetová, Ph.D. – SP VL – Rozšíření o externí výuková pracoviště (5 
min) 

6. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Rozdělení financí programu COOPERATIO pro r. 2024 
(5 min) 

7. MUDr. Simona Arientová, Ph.D. – Zpráva o řešených podnětech (5 min) 

8. doc. MUDr. M. Mlček, Ph.D. – Příprava vzniku fakultního didaktického centra MEDIC (5 
min) 

9. prof. MUDr. Š. Havránek, Ph.D. – Informace studijní komise AS 1. LF UK (5 min) 

10. prof. R. Brůha, CSc. – Informace legislativní komise AS 1. LF UK (5 min) 

11. doc. MUDr. M. Mlček, Ph.D. – Informace ekonomické komise AS 1. LF UK (5 min) 

12. Různé (5 min) 

AS 1. LF UK schvaluje předložený program zasedání AS. 

23: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 



3. Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (bez písemného podkladového materiálu) 

Pan děkan podal následující informace: 

• Pozastaven prodej vstupenek na 135. Ples mediků – z důvodu změny nájemce se 
ples v letošním roce v daném termínu a na daném místě zřejmě konat nebude. 
Informace o vývoji situaci budou podávány průběžně dle situace. 

• Podepsaná smlouva o spolupráci s ÚOCHB při vzniku datového úložiště FEGA pro 
genomická data – koncepci datové politiky se bude věnovat Dr. Franková 

• Přidělení „P“ na podporu pro nelékařské obory (na fakultě se týká SP Všeobecné 
ošetřovatelství a Nutriční terapie) 

• Hodnocení výuky absolventy na fakultách Univerzity – výsledky 1. LF nejsou 
v uvedeném období uspokojivé, mírně pozitivní je vývoj v posledních dvou letech, 
kdy dochází k postupnému zlepšení (bod prezentovala proděkanka prof. 
Burgetová); výsledky budou dále analyzovány. 

16:11 hod příchod prof. MUDr. J. Betka, DrSc. 

• Minulý týden byla předána sportovní stipendia 

• Informace okolo vývoje transferu na univerzitě, některé fakulty včetně naší 
rozporovaly návrh vzniku Innovatio Caroli; fakulta zatím nedostala odpověď na své 
otázky, 18. 12. proběhne setkání děkana a proděkana Šeda s paní rektorkou a pror. 
Fontanou. 

Informace doplnila paní předsedkyně AS, která je členkou Rady pro komercializaci vědy  
a výzkumu UK. Pan docent Volenec jako předseda Rady reagoval nesouhlasně na 
navrhované změny ve Stanovách Rady s okleštěním jejích funkcí a pravomocí dopisem 
adresovaným paní rektorce, Senátu, RKR a panu prorektoru Kryštoufkovi. Předtím ještě 
proběhlo jednání za přítomnosti paní předsedkyně s prorektorem Fontánou a pak jednal 
pan docent Volenec i s Ing. Malinou. Fakulta dále bude v tomto ohledu jednat. 

Dotazy ze strany senátorů nebyly. 

4. Informace z posledního jednání AS UK (bez písemného podkladového materiálu) 

Místopředsedkyně AS podala níže uvedené informace: 

a) Ve čtvrtek odpoledne (12.12.2024) byl zaslán dopis AS UK od předsedy rady pro 
komercializaci, který nás poprosil o stanovisko ohledně toho, že rada byla nefunkční, 
protože se nescházela (opatření rektora 1/2017), zejm. v kontextu transferu 
technologií. Rektorka uvedla, že si je vědoma o komunikačních nedorozuměních. 
Rada bude svolána a pevně věří, že komunikace bude napravena. 

b) 2. 12. na RKR poprvé zmíněna nová pozice prorektora a kandidátky – Věra Jourová – 
Shrnutí náplně pozice prorektorky pro rozvoj lidských zdrojů a nové technologie: 

1. Rozvoj lidských zdrojů: 

⁃ Koordinace a rozvoj agendy HR Award zaměřené na zkvalitňování pracovního 
prostředí univerzity. 

⁃ Příprava na nezávislé hodnocení implementace HR Award v roce 2025 a zahájení 
třetí fáze programu. 

⁃ Podpora dvojjazyčnosti a zajištění meziodborové spolupráce na zlepšování 
pracovních podmínek. 

2. Rozvoj mezinárodních vztahů: 

⁃ Posílení mezinárodního postavení univerzity, zejména v evropském prostoru. 



⁃ Navázání intenzivnější spolupráce s institucemi EU a rozvoj kontaktů s Evropskou 
komisí a dalšími orgány EU. 

⁃ Podpora studentských stáží, kariérních příležitostí a studijních cest pro akademiky 
i zaměstnance do Bruselu a dalších míst. 

⁃ Zapojení univerzity do aktivit mezinárodních sítí jako je 4EU+, s cílem maximálně 
využít evropských zdrojů. 

3. Nové technologie: 

⁃ Vedení univerzity v adaptaci na nové technologie jako je umělá inteligence a 
strojové učení a jejich interdisciplinární využití ve výuce i výzkumu. 

⁃ Podpora projektové činnosti v oblasti technologií, včetně účasti v mezinárodních 
výzkumných projektech. 

⁃ Monitorování a předvídání technologických trendů a regulací, aby univerzita 
mohla efektivně reagovat na změny. 

c) Informace o mimořádné kontrole hospodaření – Pokračujeme ve shromažďování 
podkladů, proběhly první osobní rozhovory a předpokládá se, že bude vypracována 
zpráva na další lednové zasedání AS UK. 

d) Mikuláš – Přehled podaných žádostí o podporu z fondu, doručených do září 

Stav fondu k rozhodnutí k 12/2024: 285 milionů 761 tisíc 163 korun. Žádosti byly 
odloženy na 1. pololetí roku 2025. 

Informace doplnil A. Karas: 

⁃ Výstavba Kampusu Albertov – Biocentrum – AS UK doporučuje dodatek č. 4 ke Smlouvě 
předložit Správní radě UK k vydání předchozího písemného souhlasu k jeho uzavření. 

⁃ Po projednání návrhu nájemní smlouvy na prostory pro Gastroprovoz v Centru Biocev 
doporučuje AS UK nájemní smlouvu uzavřít. 

⁃ Materiál týkající se „Ideového návrhu na další sjednocení vizuálního stylu UK a fakult“ 
vzal AS UK na vědomí. 

⁃ Rovněž bere na vědomí materiál „Projekt krizového řešení“ aktualizace univerzitního 
webu cuni.cz v rámci současného CMS DG a s tím související revize struktury 1. a 2. 
úrovně a „facelift“ vybraných webů v DG. 

5. Studijní program Všeobecné lékařství – Rozšíření o externí výuková pracoviště (písemný 
podkladový materiál zaslán s pozvánkou) 

V souladu s čl. 19, písm. g) Opatření rektora č. 22/2022 Standardy studijních programů 

UK, předložil pan děkan AS ke schválení rozšíření studijního programu „Všeobecné 

lékařství“ (M0912A350005) v prezenční formě studia v českém jazyce o některá externí 

pracoviště (smluvní nemocnice) včetně konkrétních předmětů. 

Paní proděkanka prof. A. Burgetová sdělila, že od jara letošního roku mohou studenti v 6. 

ročníku dle rozvrhu studijních skupin absolvovat část své předstátnicové stáže na 

mimofakultním pracovišti. Jedná se o smluvní nemocnice ON Mladá Boleslav, Nemocnice 

Nymburk, ON Příbram, ON Kladno, Rehabilitační nemocnice Beroun, Nemocnice 

Hořovice, Nemocnice Na Františku a Nemocnice Jihlava, kde je možné předstátnicové 

stáže konat. Na tato externí výuková pracoviště může docházet omezený počet studentů 

v počtu 2–10. Ve studijním programu k jiným změnám nedochází. Tyto provedené změny 

nemají vliv na profilující znalosti a dovednosti a rovněž nesnižují kvalitu výše uvedeného 

studijního programu. 



16:52 hod. odchod prof. MUDr. T. Zima, DrSc. 

Návrh usnesení: „AS 1. LF souhlasí s možností, aby studenti SP Všeobecné lékařství 
mohli v 6. ročníku absolvovat část své předstátnicové stáže dle rozvrhu 
studijních skupin také na některém z uvedených mimofakultních 
pracovišť.“ 

23: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

16:55 hod. odchod prof. MUDr. J. Škrha, DrSc. 

6. Rozdělení financí programu COOPERATIO pro r. 2024 (písemný podkladový materiál 
zaslán s pozvánkou) 

Pan děkan seznámil přítomné s rozdělením financí programu COOPERATIO, které budou 

rozdělovány v souladu se Zásadami programu Cooperatio (opatření rektora č. 18/2021) 

a částka přidělená fakultě se rozděluje mezi jednotlivé vědní oblasti a obory, které se 

fakulta zavázala soustavně rozvíjet. 

Z celkové přidělené částky se odečte 20 % na režijní prostředky, 6 % na strategické priority  

a zbylých 74 % se rozděluje mezi vědní oblasti stejně jako v minulých letech v poměru  

90 % dle roku předchozího a 10 % dle výše získaných bodů za Q1 publikace. Výsledné 

částky za jednotlivé oblasti a obory vznikly součtem částek, které jednotlivým oborům  

a oblastem přiřadili přednostové jednotlivých pracovišť. 

Návrh usnesení: Akademický senát 1. LF UK bere na vědomí rozdělení na jednotlivé 
vědní oblasti a obory programu Cooperatio pro rok 2024. 

22: 0: 0 (pro: proti: zdrželo se) schváleno 

17:09 hod. odchod MUDr. M. Pehr 

7. Zpráva o řešených podnětech (bez písemného podkladového materiálu) 

Mediátorka 1. LF UK paní MUDr. S. Arientová, Ph.D. seznámila přítomné senátory s počty 
řešených případů napříč ročníky i studijními programy: 

• UK – počet podnětů/rok - 0–12/rok na jednotlivých fakultách 

• výjimka – 1. LF 35; PřF 40; FF 70 

• za 1. akadem. rok – celkem 35 podnětů 

• za 2. akadem. rok – celkem – 36 podnětů (z toho 8 pedagogů) 

podněty se týkaly 

• problémů se studiem, zkouškami a chováním pedagogů při výuce nebo zkoušce; 

• nevhodného chování a diskriminace studentů mezi sebou; 

• pedagogové spíše konzultovali postupy nebo upozornění na různé problematické 
situace; 

• osobní konzultace. 

Dotazy ze strany senátorů nebyly. 

8. Příprava vzniku fakultního didaktického centra MEDIC (bez písemného podkladového 
materiálu) 



Doc. MUDr. M. Mlček, Ph.D. informoval přítomné, že proběhlo šetření mezi absolventy 
UK v letech 2012–2023, které se týkalo spokojenosti se studiem, opětovného zvolení 
stejné školy, aktuálnosti výuky, kvality vyučujících a praktické výuky. Šetření se zúčastnilo 
4 552 respondentů, z toho 823 bylo z 1. LF. Výsledek šetření není pro naši fakultu příznivý. 

17:20 hod. odchod prof. MUDr. A. Pařízek, CSc. 

17:22 hod. odchod PaedDr. J. Marcoň 

Dále seznámil senátory s přípravou didaktického centra MEDIC (Medical Education 
Innovation Center). Cílem je špičková výuka zaměřená na klinické/kritické myšlení, 
porozumění a aplikaci znalostí a dovedností a inspirativní prostředí. 

Vize centra: Leader v medicínském vzdělávání; fakulta první volby; zvyšování kvality 
zdravotní péče. 

Paní předsedkyně otevřela rozpravu k tomuto bodu, do které se zapojili prof. D. Pokorný, 
M. Škandera, doc. M. Mlček, A. Karas, prof. M. Koziar Vašáková. 

9. Informace studijní komise AS 1. LF UK 

Předseda konstatoval, že komise se nesešla. 

10. Informace legislativní komise AS 1. LF UK 

Komise nedostala k projednání žádný dokument, k programu jednání neměla námitky. 
Byla jí doručena informace o připravované změně skartačního plánu UK, konkrétně 
spisového znaku A/IV. Komise doporučila jako kontaktní osobu pro komunikaci s UK v 
problematice spisového plánu tajemnici AS 1. LF UK paní Janu Kolářovou.  Komise 
informovala o této skutečnosti AS (bez nutnosti přijetí usnesení). 

11. Informace ekonomické komise AS 1. LF UK 

Předseda komise informoval, že komise se sešla v souvislosti s projednávanými body a 
dále se zabývala opětovnými problémy s vnitrouniverzitní bankou (nakládání 
s fakultními prostředky a fondy), ZL Kampusu Albertov a s tím souvisejícími vícenáklady 
stavby. 

12. Různé 

Paní předsedkyně informovala přítomné, že příští zasedání AS se bude konat dne 13. 1. 
2025 a popřála všem klidné prožití vánočních svátků a klid v duši. 

Písemné podkladové materiály pro projednání v komisích je potřeba elektronicky zaslat 
M. Koziar Vašákové do 3. 1. 2025 a návrhy k projednání AS 1. LF včetně podkladových 
materiálů nejpozději do 6. 1. 2025. 

Zasedání bylo ukončeno v 17:45 hod. 
prof. MUDr. Martina Koziar Vašáková 

předsedkyně AS 1. LF 
 

Zapsala: Jana Kolářová 

Ověřili: doc. MUDr. J. Živný, Ph.D. 

M. Škandera 


